
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

Zápis ze zasedání AS FUD UJEP ze dne 13. 11. 2024 

Místo konání: zasedací místnost č. 234, FUD UJEP, 16:00 hodin 

  

Přítomni: MgA. Radek Jandera, Ph.D., MgA. Adéla Machová, Ph.D. (předsedkyně), BcA. 

Martin Pecha, MgA. Dominik Kobeda, BcA. Václav Mach, MgA. Martin Krupa 

(místopředseda), doc. PhDr. Tomáš Pavlíček, Ph.D. 

 

Omluveni: doc. Mgr. Lenka Sýkorová, Ph.D., Mgr. et. MgA. Jan Krtička, Ph.D., MgA. Jan C. 

Löbl, Ph.D., Kristýna Prachařová 

 

 

AS FUD UJEP je v 16:10 usnášeníschopný v počtu 6 členů a bylo zahájeno řádné zasedání 

představením programu jednání. Byl představen navrhovaný program a k bodu Různé byly 

doplněny dílčí body k projednání. 

  

Program jednání: 

1. Schválení programu zasedání a zápisu předchozího jednání  

2. Per rollam hlasování  

3. Aktualizace příkazu děkanky 

4. Přijímací řízení bakalářský profesní SP Produkce pro KKO 

5. Různé 

- Zasedání Akademické obce FUD UJEP a program 

- Informace z AS UJEP a Komise pro kampus 

- Informace z kolegií děkanky 

 

  

1. Schválení programu zasedání a zápisu z předchozího zasedání AS FUD UJEP 

 

AS FUD UJEP souhlasí s navrženým programem zasedání (viz výše) pro dnešní jednání 

fakultního senátu.  

Proběhlo hlasování o programu s výsledkem → Pro: 6; Proti: 0; Zdržel se: 0. 

K zápisu ze dne 17. 6. 2024 nejsou námitky či připomínky. 

 

 

2. Per rollam hlasování  

 

AS FUD UJEP dne 17. 6. 2024 začal projednávat rozpočet fakulty, kdy byla zodpovězena 

většina dotazů k rozpočtu, přičemž se ale rozhodl přerušit další jednání o rozpočtu FUD UJEP 

na rok 2024 a vyžádal si doplnění ve dvou položkách (více viz zápis). Doplňky k rozpočtu FUD 

byly senátu dodány od paní děkanky FUD UJEP do rukou předsedkyně AS FUD UJEP a 



 

následně zaslány senátorům e-mailem. Hlasování per rollam byla zahájeno v pondělí 24. 6. 

2024 a ukončeno 26. 6. 2024 v 12:30. 

→ Usnesení: 

AS FUD UJEP schvaluje dle §27 odst. 1, písm. c zákona o vysokých školách ve znění 

pozdějších předpisů Rozpočet Fakulty umění a designu Univerzity Jana Evangelisty 

Purkyně v Ústí nad Labem pro rok 2024 v předloženém znění. 

Výsledek hlasování o usnesení → Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 2. 

 

Dne 22. 8. 2024 v 19:00 bylo zahájeno a dne 29. 8. v 22:00 bylo uzavřeno per rollam 

hlasování k využití finančních prostředků FRIM v rámci projektu RODOS. 

→ Usnesení: 

AS FUD UJEP souhlasí s využitím finančních prostředků FRIM FUD UJEP v celkové výši 91 

960,- Kč (včetně DPH) pro uhrazení nákladů spojených se službou stavebního dozoru v 

rámci projektu RODOS v roce 2024. 

Výsledek hlasování o usnesení → Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 2. 

 

 

3. Aktualizace příkazu děkanky 

Předkladatelka: děkanka FUD UJEP 

 

AS FUD UJEP přijal k projednání aktualizaci Příkazu č. 2/2024 ORGANIZAČNÍ ŘÁD FAKULTY 

UMĚNÍ A DESIGNU UNIVERZITY JANA EVANGELISTY PURKYNĚ V ÚSTÍ NAD LABEM, kde byl 

přidán celý článek 14 (doplněno nové pracoviště iniciované projektem RUR: Centrum 

výzkumu a podpory kulturních a kreativních odvětví) a článek 5 (vyznačeno tučně): 

 

Čl. 5, bod 1 část: 

Katedra dějin a teorie umění zajišťuje výuku dějin a teorie umění, dějin a teorie designu, 

dějin a teorie grafického designu a dalších teoretických předmětů. Zároveň zajišťuje výuku 

navazujícího magisterského studijního programu Kurátorská studia, doktorského studijního 

programu Vizuální komunikace a bakalářského profesního studijního programu Produkce 

pro kulturní a kreativní odvětví, a to ve spolupráci s dalšími katedrami fakulty. 

 

Čl. 14 Centrum výzkumu a podpory kulturních a kreativních odvětví 

 

Diskuze k projednávanému příkazu 2/2024:  

K doplněným pasážím daného příkazu nemá senát další poznámky či dotazy, bere je na 

vědomí. Dále AS FUD UJEP doporučuje zvážit do příkazu ještě doplnit samosprávný orgán 

fakulty dle aktuálního zákona o VŠ tzv. Disciplinární komise (viz paragraf 25 “Disciplinární 

komise je orgánem fakulty”).  



 

Též byl vznesen dotaz, zda by ve schématu organizace fakulty mělo být zaneseno tzv. 

Bezpečné prostředí FUD, avšak bylo vyhodnoceno, že je navázaný na pozici Ombudsmanky 

UJEP.  

 

AS FUD UJEP projednal Příkaz děkanky č. 2/2024 ze dne 1. 11. 2024, bere jej na vědomí a 

souhlasí s ním v podané aktuální verzi, vč. případné verze s doporučeným doplněním 

“disciplinární komise” (viz výše), která bude propsána do stávajících článků příkazu (např. k 

článkům jako tajemník nebo proděkani pro studium apod.) a do schématu (příloha příkazu). 

 

 

4. Přijímací řízení bakalářský profesní SP Produkce pro KKO 

předkladatel: proděkanka pro studium FUD UJEP 

 

V říjnu 2024 FUD obdržela rozhodnutí o akreditaci bakalářského profesního studijního 

programu Produkce pro kulturní a kreativní odvětví a vedení ve spolupráci s garantkou SP 

předkládá podmínky pro chystané přijímací řízení na ak. rok 2024/2025. AS FUD se seznámil 

s dodaným dokumentem a nemá k němu námitek či doporučení. 

 

Usnesení č. 1:  

AS FUD UJEP souhlasí s dokumentem shrnující Podmínky přijímacího řízení pro bakalářský 

profesní studijní program Produkce pro kulturní a kreativní odvětví pro akademický rok 

2025/2026. 

Výsledek hlasování → Pro: 6; Proti: 0; Zdržel se: 0. 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

4. Různé 

 

V 16:20 se k zasedání AS FUD připojil senátor T. Pavlíček. 

 

Akademické obec FUD UJEP (termín, program)  

 

Předsedkyně AS FUD UJEP po dohodě s děkankou FUD UJEP navrhuje svolat Akademickou 

obec (AO) FUD UJEP na prosinec 2024. Po krátké diskuzi o možném termínu pro AO FUD 

(úterý či středa, vč. návrhů možných dnů a časů) bylo zvoleno datum středa 18. 12. 2024 od 

14:00 (místem setkání bude aula č. 537). Senát zvážil i další termíny, ale vzhledem k jejich 

vytížnosti o jiné aktivity na FUD navrhl středu v posledním výukovém týdnu měsíce prosince. 

 

Proběhla diskuze k programu AO a vzešel tento finální návrh:  

1) Zahajovací úvodní slovo předsedkyně AS FUD UJEP a představení nově zvolených 

senátorů fakulty 



 

2) Slovo děkanky (např. stručné shrnutí uplynulého LS akad. roku 2023/2024 a představení 

aktuálních plánů fakulty v akad. roce 2024/2025) 

3) Dotazy členů AO a diskuze AO 

 

Odpovědnost za přípravu a organizaci AO FUD: A. Machová (PR, informovanost, pozvání 

nově zvol. senátorů mailem či osobně). 

Do 9. 12. (včetně) budou moci členové AO zasílat dotazy do bodu 3) Setkání AO FUD, termín 

dodání dotazů je zvolen tak, aby se vedení mohlo na dotazy připravit. 

 

Návrh M. Krupa: Na závěr AO uspořádat malé diskuzní skupiny s jednotlivými proděkany dle 

zájemců z AO o daná témata. Většina přítomných členů AS FUD tento návrh nepodpořila. 

 

V rámci diskuze padl návrh tuto AO nezahlcovat všemi možnými tématy, naopak svolat další 

AO v r. 2025 na LS s novým senátem a vybrat dílčí témata k diskuzi. 

 

Usnesení č. 2:  

AS FUD UJEP svolává na 18. 12. 2024 od 14:00 setkání Akademické obce FUD UJEP s výše 

uvedeným programem jednání.  

Hlasování o usnesení č. 1 → Pro: 6; Proti: 0; Zdržel se: 1.  

Usnesení bylo přijato. 

 

 

Informace z AS UJEP (informace podává M. Krupa) 

- aktualizace možností hlasování u voleb: schváleno AS UJEP a lze využít znění pro 

aktualizaci vlastního Volebního řádu (zapracování změny navrhnout v novém období 

AS FUD během roku 2025). 

- etický kodex: probíhá nová úprava a diskutuje se jeho podoba 

 

Komise pro kampus (informace podává M. Krupa) 

- krajinářská koncepce pro nezastavěné plochy kampusu - je součástí RUR projektu, 

budou probíhat jednání 

- soutěž na úpravu ploch kampusu proběhla v květnu 2022 (tzv. ideový koncept) 

- pokud máme zájem o vývoj situace, je nutné se ozvat panu Hekrlemu 

 

 

Informace z kolegií děkanky (informace podává A. Machová) 

● Kolegium děkanky FUD ze dne 17. 9. → zápis 

Výběr ze zápisu: 

● Se zohledněním požadavků studentek a studentů vznikl Průvodce fakultním životem 

studujících (vydáno v pdf). 

https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2024/09/kolegium-dekanky-09-2024-final.pdf


 

● Nabíhá změna financování v důsledků vnořených úvazků v rámci realizovaných 

projektů. V rámci mzdové koheze dojde ještě letos k posílení rozpočtu o 

jednorázovou položku 2 192 694,64 Kč – tuto částku je nutné vyčerpat do konce 

kalendářního roku. Bude využita na jednorázové posílení mezd. Částka vychází z 

výpočtů kritérií A + K / 50:50; a to za poslední tři roky. Obecně dojde od roku 2026 k 

mírnému navýšení mezd v rámci platových tarifů dle nového mzdového předpisu 

závazného pro celou UJEP. Navýšení mezd je povinné, avšak není jasné, zda budou 

fakultě náklady refundovány navýšením rozpočtu.  

● Nový mzdový předpis a plán mzdové koheze: tarifní tabulky vycházejí z posledních 

informací MPSV, čeká se na predikci na rok 2025; mzdový předpis bude projednán a 

schvalován AS UJEP 25. 9. 2024, pokud by nebyl přijat, nedostaneme finance na 

platovou kohezi. Mzdový předpis bude platit přechodnou dobu. 

● Proběhlo rozšířené kolegium děkanky → viz zápis a vybíráme informačně bod č. 6: 

Každý akademik má 3 základní povinnosti – pedagogickou činnost, tvůrčí činnost a 

akademickou činnost (členství v radách, vedoucí funkce…) Akademický pracovník je 

povinen vykazovat tvůrčí činnost v RUV nebo RIV. Kvalitativní ukazatele se zásadním 

způsobem propisují do rozpočtu v ukazateli K a FUČ. Akademický pracovník by měl 

vygenerovat minimálně 250 bodů v RUV za 5 let. Bohužel je na FUD pouze úzká 

skupina pracovníků s excelentními tvůrčími výstupy a viditelná skupina akademických 

pracovníků s minimálními výstupy. Tento stav není dále udržitelný a bude řešen v 

souladu s vnitřními předpisy FUD. 

 

 

Dotaz M. Pecha: Orientační systém FUD UJEP – Je plánováno vyhotovení 

orientačního/navigačního systému na FUD dle plánů bývalého pana děkana P. Mrkuse, jak 

probíhala ona soutěž na vizuál? Nebo se bude nakonec pouze aktualizovat ten stávající 

navigační informační systém? 

Předsedkyně přislíbila, že se dotáže vedení (na příštím kolegiu), jaký je aktuální stav či pozice 

aktuálního vedení fakulty k avizovanému orientačnímu systému, který byl řešen ještě v 

období děkana pana P. Mrkuse a bude informovat AS FUD. 

 

 

Projednáno na minulých jednáních AS FUD a informace k přípravám či vývoji 

diskutovaných bodů: 

 

● Příprava harmonogramu AR 2025/2026 (v procesu) 

 

● Diplomové práce 2025: Doporučujeme dále sledovat vývoj, více viz zápisy z kolegií a 

na další zasedání senátu si přizvat pověřenou osobu či vedení, kteří se přípravám 

výstavy BP a DP věnují. 

https://fud.ujep.cz/wp/wp-content/uploads/2024/10/rozsirene-kolegium-rijen-2024.pdf


 

Pozn. Zápis z říjnového kolegia: Pracovní skupina k podobě výstavy diplomových a 

bakalářských prací a k dalším změnám v harmonogramu se sejde do poloviny 

listopadu. Zodpovídá: Jan C. Löbl a další vedoucí kateder 

 

● L. Sýkorová – podnět k setkávání a vytvoření platformy AI: senátorka se omluvila z 

dnešního zasedání, neznáme aktuální stav zájmu, každopádně na UJEP probíhají 

workshopy na dané téma. 

 

● Volby AS FUD na období 2025–2027: v procesu, kandidátní listiny byly vyvěšeny na 
úředních deskách, volby proběhnou ve středu 20. 11. 2024 dle vyhlášených 
podmínek. 

Následné zasedání AS FUD UJEP dle čl. 4 Jednacího řádu: Předseda volební komise AS 
FUD UJEP svolá ustavující zasedání tak, aby se uskutečnilo do 30 kalendářních dnů od 
začátku funkčního období nově zvoleného senátu. Pokud tak předseda volební 
komise neučiní, svolá ustavující zasedání děkan FUD UJEP. Pozvánku na zasedání 
obdrží všichni zvolení členové AS FUD UJEP, děkan FUD UJEP a pozvaní účastníci 
nejpozději 14 dnů přede dnem konání ustavujícího zasedání. Přizvanými účastníky 
ustavujícího zasedání s hlasem poradním jsou předseda odstupujícího AS FUD UJEP a 
předseda volební komise.  

Předsedkyně poděkovala aktuální senátorům za jejich práci, poprosila je, aby jednak dorazili 
na Akademickou obec (AO) FUD UJEP, jednak byli případně připraveni na možná per rollam 
hlasování do konce funkčního období stávajícího senátu fakulty, tj. do 31. 12. 2024. Zároveň 
členy senátu upozornila, že paní děkanka na prvním zasedání nového senátu, kam jsou 
senátoři (i ti případně nezvolení, tj. ti, co nyní vykonávají funkci) srdečně zváni, neboť jim též 
chce poděkovat za vykonanou práci v jejich funkčním období v AS FUD UJEP. 

 

Předsedkyně AS FUD UJEP poděkovala senátorům za účast a ukončila zasedání v 17:15.  

________________________________________________________________________ 

 

Zapsala: A. Machová 

Ověřil: M. Krupa 

 

Přílohy k zápisu naleznete zde. 

 

https://drive.google.com/drive/folders/1G_AQ3pzL03MjuB4HKCXZfLn3vanp5IUN?usp=drive_link

